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				Abstract
				The politics of love has been the subject of much scrutiny of late, yet the concept of love itself as a political tool has been virtually ignored. This essay attempts to rectify this by analyzing the Montreal Unity Rally, staged on the eve of the 1995 Quebec referendum on sovereignty. Relying on news articles published from across Canada in the period surrounding the referendum campaign and the months following, on video documentaries, and on personal recollections, this article discusses the role that emotionality played in the movement. Ultimately, this study led to a reconsideration of the nature of the "love" that was declared at the rally, and the connection of such love to issues of power in Canadian politics.

			      

			    
			      
				Abstract
				Les usages politiques de l'amour ont été l'objet de plusieurs analyses récentes. Cependant, le concept de l'amour comme stratégie politique a été pratiquement ignoré. Cet article cherche à combler cette lacune en étudiant le « Love-In » tenu à Montréal aux derniers jours de la campagne référendaire de 1995 portant sur la séparation du Québec. Basé sur des articles de journaux publiés durant cette période, ainsi que sur des documents vidéos et des souvenirs personnels de l'événement, cet article dégage le rôle joué par les émotions dans le déploiement de ce mouvement social. Ultimement, cette étude amène à reconsidérer la nature de « l'amour » qui a été déclaré le jour de la manifestation et les liens que cette forme d'amour entretient avec les rapports de pouvoir au sein de la politique canadienne.
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